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40.ROČNÍK BĚHU KOLEM PAPERÁKU 
Dne 3.září se uskutečnil jubilejní 40.ročník běhu. 40 ročníků, 

to už je pěkná řádka běhů a pořádný počet běžců. Takto dlou-
hou tradicí se určitě nemůže pochlubit moc sportovních akcí v 
regionu. Akce začala hecováním chlapů v hospodě, že neoběh-
nou ani rybník Paperák, a to od známého místního nadšence, 
Bedřicha Pikla. Takto prý údajně vznikl Běh kolem Paperáku. 
Běh by si neudržel dlouhou tradici, kdyby nebylo nadšenců, 
kteří si udělají čas a pustí se do pořádání každý rok. Proto bych 
chtěl poděkovat všem, kteří se na běhu podíleli před 40 lety, 
podílí nyní a doufám,že budou podílet i v budoucnu. Je také 

dobré si vzpomenout na všechny, kteří již bohužel s námi nikdy 
nepoběží.

Musím také připomenout, že v posledních letech došlo k pár 
změnám. Tou nejvýraznější je posun na jiný termín, a to na prv-
ní víkend v září, další je například on-line registrace a další změ-
ny v zákulisí běhu, které nejsou tak vidět. Letošního ročníku se 
zúčastnilo 88 běžců, což je o 12 méně než loni, a tak jsme bohu-
žel nedosáhli pro nás magické stovky, ale to nevadí, snad příště. 

Pokračování na str.11
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V KRÁTKOSTI Z OBCE
Vážení spoluobčané,

předpokládám, že máte za sebou odpočinkové léto, kte-
ré bylo plné hezkých zážitků, že jste si v mezích možností 
odpočinuli na zasloužených dovolených. Všem dětem pře-
ji úspěšný vstup do nového školního roku. Zvláště novým 
prvňáčkům držím palce, aby tato velká změna v jejich ži-
votě nebyla pro ně stresující, aby si našli nové kamarády 
a škola se pro ně stala hrou a místem, kam se budou těšit.

Bohužel Vás musím opět důrazně požádat, abyste do kon-
tejnerů na bioodpad neodkládali větve a pařezy. V poslední 
době se tento nešvar rozšířil hlavně ve Lhotě Veselce a v 
Nové Vsi. Do kompostáren odpad znečištěný větvemi ne-
berou a je třeba další pracovníky, kteří vytřídí vše, co tam 
nepatří. Všechny tyto činnosti jsou zpoplatněny nad rámec 
smlouvy o vývozu biologicky rozložitelného odpadu a tyto 
zvýšené náklady se pak budou promítat v příštím roce do 
poplatku za komunální odpad. Buďme k sobě navzájem so-
lidární a nepřidělávejme si vzájemně práci.

Žádám Vás tedy, abyste na třídění bioodpadu dávali po-
zor, jinak budeme muset kontejnery odvézt a bioodpad se 
bude ukládat pouze v Postupicích.

Na začátku září se uskutečnila schůzka, jejímž tématem 
bylo využití dětského hřiště a vybudování sportoviště mezi 
školou a školkou. Jsem rád, že debatovat přišlo zhruba 30 
občanů a diskuze probíhala věcně a kultivovaně. I školní 
děti měly možnost vyjádřit se k tomu, s jakými herními prv-
ky by si rády hrály. Je objednaná geodetická firma, která 
celý pozemek zaměří, včetně výškopisu. Poté bude možné 
plánovat umístění konkrétních hracích prvků, a to tak, aby 
celý prostor sloužil jako vícegenerační hřiště.

Během prázdnin skončil pronájem prostor kadeřnictví v 
přízemí budovy OÚ. Pokud byste věděli o někom, kdo by 
zde chtěl vykonávat kadeřnické služby, prosím, kontaktujte 
nás na telefonu 317796220.

Přeji Vám hezké babí léto a vše dobré.

Jiří Sternberg

U S N E S E N Í č. 3/2023
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 26. 6. 2023 od 17,30 hod. ve spolkové místnosti OÚ 
Postupice

1. ZO schvaluje Rozpočtová opatření č. 3/2023 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatření 
jsou přílohou zápisu).
2. ZO bere na vědomí Zprávu kontrolního výboru obce.
3. ZO bere na vědomí Zprávu finančního výboru obce.
4. ZO schvaluje bez výhrad Závěrečný účet obce za rok 2022.
5. ZO schvaluje bez výhrad Účetní závěrku obce za rok 2022.

U S N E S E N Í č. 4/2023
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 22. 8. 2023 od 17,00 hod. ve spolkové místnosti OÚ 
Postupice

1. ZO schvaluje aktualizovanou verzi Plánu společných zařízení v k.ú. Čelivo.
2. ZO schvaluje přijetí dotace ve výši 1.000.000,- Kč z rozpočtu Středočeského kraje na projekt „Postupice-Cisternová 
automobilová stříkačka“ a dále schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace.
3. ZO schvaluje přijetí dotace z Programu rozvoje venkova ČR a uzavření Dohody o poskytnutí dotace, registrační číslo 
projektu 23/007/19210/120/001/000486. Jedná se o vybavení pro ZŠ a MŠ Postupice.
4. ZO schvaluje výjimku z průměrného počtu dětí ve třídě ZŠ podle § 23 odst. 4 zákona
č. 561/2004 Sb. od 1. 9. 2023 na školní rok 2023/24.
5. ZO schvaluje výjimku z počtu dětí ve skupině 2. oddělení ŠD z 30 na 31 na školní rok 2023/24, celková kapacita ŠD 
nebude překročena.
6. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30.000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu DČOV pro Z. M., Lísek.
7. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30.000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu DČOV pro M. M., Buchov.
8. ZO schvaluje poskytnutí krátkodobé finanční výpomoci ve výši 200 000,- Kč a uzavření Smlouvy o krátkodobé finanční 
výpomoci na podporu ekonomických aktivit Svazku obcí CHOPOS.
9. ZO schvaluje rozpočtová opatření č. 4/2023 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatření 
jsou přílohou zápisu).
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Na letošní volejbalové soustředění do Sluneční zátoky vy-
razilo 21 našich volejbalistů od 3. do 9.tř.

Tato akce je u menších volejbalistů završením celého roku 
učení se herním dovednostem. U těch větších jde o zakon-
čení roku plného soutěží a reprezentace školy, čímž se zdo-
konalují ve hře.

Nevím, kdo z nás se na tyto společné 4 dny těší více. Jestli 
já, že se zvednu od kancelářského stolu, od počítače, od 

drnčících telefonů, a budu se „svými“ dětmi v pohybu a v 
přírodě, anebo děti, které se těší na své kamarády z přede-
šlých let a z celoročních turnajů. I letošní setkání a společně 
prožité dny v zátoce se spřátelenými týmy ze Zruče a Káco-
va splnilo dětská očekávání. Hodně hraní, soutěží, sluníčka, 
pěší výlet do Ledče nad Sázavou, noční bojovka, noví kama-
rádi, spousta dobrého jídla..…na to všechno budou dlouho 
vzpomínat. A jistě se od září těšit na soustředění další.

Jana Jíšová

VOLEJBALOVÉ SOUSTŘEDĚNÍ

PRVŇÁČCI
Pondělí 4. září bylo přelomovým dnem pro 13 žáčků prv-

ňáčků. Při slavnostním zahájení je ve škole přivítala paní 
ředitelka, pan starosta a deváťáci s přáním a kytičkou.

Jana Jíšová
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ZŠ Postupice
vás zve na

Rozsvícení vánočního 
stromu

s živým Betlémem
7. prosince 2023

od 17,00 hod. v areálu školy

LETNÍ POBYT – HUMPOLEC
Po tříleté přestávce patřil první týden v červenci letnímu 

pobytu turistického kroužku. Tentokráte ho malí turisté 
prožili v Humpolci. Zdejší Středisko volného času se stalo 
jejich základnou, odkud děti podnikaly výpravy za pozná-
ním. Odpolední a večerní procházky byly věnovány k po-
znávání a objevování zákoutí města Humpolce. Navštívili 
jsme zdejší Muzeum Dr. Hrdličky, parky a hřiště. Vyšlapali 
jsme na hrad Orlík, kde se konaly středověké slavnosti. Pro 
děti byl připraven program v podobě vystoupení středově-
kých šermířů a soutěží.

Vydali jsme se do nedalekého městečka Lipnice nad Sáza-
vou. Průvodcem po okolí městečka, kde se v lesích nachází 
„Památník národního odposlechu“, nám byla jedna z ma-
lých turistek. Ta nás provedla údolím, kde jsou zatopené 

lomy a nad nimi ve skalách jsou vytesány tři symboly – 
ucho, oči a ústa od sochaře R. Dvořáka. Nechyběla návštěva 
hradu, domu, kde pobýval J. Hašek, a i jeho hrobu.

Jeden den strávili malí turisté se zvířátky v ZOO v Jihla-
vě. Velkým výletem byla i návštěva historického města Telč. 
První zastávkou byl Telčský dům, kde na děti čekalo spous-
tu překvapení a zábavy – v podobě pohádek, mašinek a 
velké herny ve stylu městečka skřítka Telčáka. Následovala 
prohlídka bytu posledních panovníků v zámku. Tento po-
hádkový zámek byl v době naší návštěvy v rekonstrukci, 
tak si ho malí turisté nemohli prohlédnout celý. Útěchou 
jim byla průvodkyně – pravnučka herce Vladímíra Menšíka, 
která se zájmem dětem vyprávěla o pohádkách, které se na 
zámku natáčely. A pak jsme se prošli historickým centrem 
města Telč, poslední foto a odjezd na základnu.

Poslední výpravou byla návštěva Westernového městečka 
v Kamenici u Humpolce. Děti si pohlédly „ulici“ westerno-
vého městečka a navštívily budovy – kostel, úřad šerifa, 
hostinec, vězení. Šerif je seznámil s historií městečka a 
životem indiánů. Potom čas malých turistů patřil zábavě 
a hrám – hodu lasem, podkovou, nožem, střelbou z luku, 
rýžování zlata…..po malém občerstvení ve zdejším hostinci 
jsme se vydali pěšky na základnu. Cestou zpět jsme nenašli 
slíbené přírodní koupaliště, za to jsme si užili dobrodruž-
ství při hledání turistických značek v pokácených lesích. 
Na základnu jsme se včas dostali a po krátkém odpočinku 
čekalo na malé turisti překvapení v podobě vysněné pizzy.

K letnímu pobytu nepatří jen výlety, ale i společné chvíle 
odpočinku, her, přípravy jídla a s ním i třeba úklid kuchyně, 
nákupy pečiva……, společné vyprávění večer před spaním, 
ale i pofoukání odřených kolen, dodání odvahy při překoná-
vání překážek- strachu, slziček, když se zasteskne po domo-
vě. Mezi ty nejméně oblíbené chvíle patří loučení… Tak ahoj 
příští léto, už se všichni moc těšíme……

Petra Jindrová – vedoucí turistického kroužku
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V minulém školním roce opět AŠSK pořádalo mnoho spor-
tovních meziškolních akcí, kde se školy mohly poměřit mezi 
sebou. Vzhledem k loňským úspěchům bylo těžké navázat i 
v tomto školním roce, přece jenom deváťáků bylo jen deset 
a osmáků šest. O to větší nasazení ale děti předvedly. Ještě 
jsem nezažil takovou chuť účastnit se těchto akcí a přede-
vším poctivě trénovat jako ten minulý školní rok. Mnoho 
žáků naší školy doslova žilo sportem a na jednotlivé akce se 
připravovalo více než měsíc dopředu. Společně jsme měli 
tréninky o poledních přestávkách a po škole, což značí ne-
jen lásku ke sportu, ale také poctivost, píli a obětavost, 
které jsou v podstatě cílem každého sportu.

Bohužel smůla se nám letos lepila na paty po celý rok. 
Hned na začátku roku jsme získali těsně bramborové umís-
tění v atletické všestrannosti prvního stupně. Trochu za-
mrzí, že nám utekl pohár, ale přesto 4. místo z 15 škol je 
nádherné a je to nejlepší umístění pro naši školu na těchto 
závodech. V hodu zazářil především Šimon Bára (2. místo) 
a Natálka Červová (3. místo). Ve skoku dalekém Šimon Bára 
(3. místo), Dan Červ (2. místo) a Tom Tůma celou svou ka-
tegorii vyhrál. Nejvíce se nám tentokrát dařilo ve sprintu: 
Nikolka Jarolímová (2. místo), Dan Červ (2. místo) a Tom 
Tůma opět svoji kategorii vyhrál. V celkovém umístění pak 
ve svých kategoriích skončili na 4. místě Michal Viktorin, 
Nikolka Jarolímová a Natálka Červová, na 2. místě Dan Červ 
a Šimon Bára, na 1. místě Tom Tůma.

Další akcí byla tradiční sálová kopaná pro 2. stupeň. Tam 
se nám podařil další neuvěřitelný počin. Náš žák 5. ročníku 
Dan Červ vyhrál proti všem deváťákům cenu za nejlepšího 
hráče turnaje. Další raritou jsou naše dívky, které se také s 
chutí chlapeckého turnaje zúčastnily, a Adriana Konšelová 
dokonce vsítila gól. Ani mužstvo si vůbec nevedlo špatně, 
když porazilo Krhanice a Jankov a skončilo ve své skupině 
třetí.

Florbalové turnaje přinesly spoustu smůly. Všechna naše 
družstva se vyrovnala ostatním týmům a předvedla krás-
nou hru, ale v rozhodujících okamžicích chybělo více štěstí 
v koncovce. Tým prvního stupně je toho největším důka-
zem. Skončil pátý, protože ve čtvrtfinále nebyl schopen 
proměnit mnoho gólových šancí. Jistě se svou hrou mohl 
minimálně vyrovnat loňské třetí místo. Od kluků na dru-
hém stupni se toho příliš nečekalo vhledem k jejich počtu. 

Přesto dokázali udolat čtvrtfinálový zápas pevnou obranou 
a skončili také pátí. Kluci ze 6. a 7. třídy si ke své smůle 
vylosovali nepřekonatelnou skupinu plnou velkých bene-
šovských škol a skončili poslední. Největší naděje se ale 
vkládaly do týmu druhostupňových děvčat. Žádná z nich to 
sice nehraje závodně, ale po intenzivním tréninku předvá-
děly nádhernou hru a ve skupině porážely soupeřky výraz-
ným rozdílem. Bohužel zastavila je v semifinále benešovská 
Jiráskovka svou sevřenou obranou kolem vlastní branky a 
naše holky v rozhodujícím okamžiku také zradila koncovka. 
Alespoň že v boji o třetí místo udolaly domácí Neveklov a 
získaly pohár. Sice je to velký úspěch, ale se svým výkonem 
určitě měly turnaj vyhrát. Adriana Konšelová pak byla vy-
hlášena suverénně nejlepší střelkyní turnaje.

Po Vánocích se začal druhý stupeň poprvé v historii při-
pravovat na basketbalové turnaje. Naši kluci i dívky před-
vedli skvělý výkon a klukům až v prodloužení s Čerčanami 
utekl postup do semifinále. Holky sice oba své zápasy proti 
silným benešovským školám prohrály, ale předvedly výbor-
ný tvrdý basket. Turnaje se účastní jen školy s klubovými 
basketbalisty v týmu, ale ukázalo se, že naší škole to nevadí 
a pokud zlepšíme střelbu, můžeme v příštích letech pomýš-
let i na medaile.

Vybíjená letos přinesla snad nejvíce smůly. Náš desetičlen-
ný tým tvořený oproti ostatním výrazným počtem dívek 
předváděl také krásné výkony, ale bohužel dostal těžkou 
skupinu s pozdějšími vítězi Jiráskovkou a také Poříčím, 
které skončilo nakonec 4. z 20 účastnických škol. Našemu 
týmu stačilo vybít jen o jednoho hráče víc a mohl si o me-
daile zahrát místo Poříčí on. S Poříčím jsme totiž remizovali 
a vypadli tak kvůli horšímu skóre.

Největší ctí nám bylo obhajovat loňské vítězství v oblast-
ním kole Mc Donald´s Cupu – fotbalového turnaje prvního 
stupně základních škol. Sice nám chyběl klubový brankář, 
ale i přesto jsme na penalty dokázali udolat Vlašim Sídliště 
a postoupit z třetího místa opět do okresního kola. Neobhá-
jili jsme první místo, ale i bronzové medaile jsme si užili. 
V okresním kole se oproti loňsku náš výkon ještě zlepšil a 

NAŠE ŠKOLA NA SPORTOVNÍCH AKCÍCH
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nechali jsme za sebou, jak Trhový Štěpánov, tak Divišov, 
které nás předčili v oblastním kole. Jako jediní z vlašim-
ské oblasti jsme dokázali být konkurencí benešovským 
školám a svou skupinu jsme vyhráli, ale zase ta smůla. V 
zápase o třetí pohárové místo si bohužel náš provizorní 
brankář vybral slabší chvíle a pustil doslova všechno, co 
na něj letělo. I když hráči v poli se snažili, co to šlo, s 
prázdnou brankou se bohužel hrát nedá a Votice, se kte-
rými jsme ve skupině remizovali, nás v boji o třetí místo 
porazily. Skončili jsme stejně jako loni 4. z přibližně 30 
škol v celém okrese. Samozřejmě je to obrovský úspěch, 
ale ten krůček k poháru, na který jsme měli, mrzí. Alespoň 
že náš Honza Viktorin získal svůj pohár za nejlepšího střel-
ce celého okresu.

Vzhledem k většímu počtu dobrých malých fotbalistů se 
naše škola poprvé účastnila také Mc Donald´s cupu 2. a 
3.tříd. Přihlásilo se rekordních 21 družstev z celého okre-
su a některá i z okresu Praha-Východ. Naše děti si opět 
nevedly vůbec zle. Porazili Mnichovice 3:0 a Lešany 7:0, 
nestačili na Votice, Sázavu a těsně 2:3 prohrály také s 
Poříčím. Skončily tedy 4. ve skupině. Do budoucna se zdá, 
že má naše škola ve fotbale na čem stavět a že by mohla 
navázat na úspěchy starších kolegů. Navíc kdyby se vy-
hlašovala nejlepší hráčka turnaje, naše Natálie Červová by 
vyhrála.

Atletických závodů 9. ročníku nazvaných Pohár rozhla-
su se od nás z deváté třídy účastnilo jen družstvo dívek, 
protože kluků je zoufale málo, pouze tři. Dívky ve slože-
ní Koukalová, Konšelová, Czafíková, Stránská a Šmídová 
prokázaly výbornou formu a všechny se umístily v první 
polovině startovního pole. Celkově nejlepší byla Natálie 
Czafíková, která skončila 7. ze 127 závodnic, když byla 
14. ve vrhu koulí a 15. ve sprintu. Konšelová skončila 28., 
Šmídová 34., Stránská 35. a Koukalová 53. V jednotlivých 
disciplínách se umístila nejlépe Adriana Konšelová, která 
byla 7. ve skoku vysokém, výborný výkon také předved-
la Šarlota Šmídová, která je teprve v sedmé třídě a proti 
deváťačkám skončila 11. ve vrhu koulí. Skvěle se umístila 
také naše štafeta, která skončila 10. Sedmáci na Pohár 
rozhlasu 7. tříd dali dohromady jak dívčí, tak klučičí druž-
stvo. Nejlepší výkon z dívek předvedla Šarlota Šmídová, 
která byla 4. v hodu míčkem a celkově skončila na 6. mís-

tě ze 135 závodnic. Z chlapců vyčnívali David Hejný, cel-
kově 17., a Zdeněk Kouba, celkově 22. ze 116 závodníků.
Poslední turnaje se jako loni odehrály na konci května v 

házené. Od kluků se toho opět moc nečekalo, ale znovu 
příjemně překvapili 6. místem z 9 týmů. Házená se hraje 
v 7 silných chlapech, a když sečteme všechny naše osmá-
ky a deváťáky, dostaneme se na číslo 6. Už jenom proto 
bych chtěl vyzdvihnout Matěje Stránského ze 6. třídy, kte-
rý se nejen nebál v tomto tvrdém a silovém sportu utkat 
se samými deváťáky, ale také dal několik důležitých gólů. 
Nakonec se ale opět vše upínalo k dívčímu družstvu, pro-
tože letos máme dokonce všehovšudy 7 deváťaček a ještě 
neuvěřitelně šikovných. Na rovinu říkám, že jsme si jeli pro 
vítězství, ale opět ta smůla. Hned v prvním zápase jsme 
narazili na silné Netvořice, které jako jediné v okrese mají 
kroužek házené a obhajovali loňské vítězství. V nádher-
ném zápase jsme ještě v poločase vedli 5:3, ale bohužel v 
celém zápase se vůbec nechytla naše brankářka a pustila 
góly, které sotva dolétly do branky. Po výborném výkonu 
s tvrdou obranou, kdy jsme Netvořice nepustili do žádné 
velké šance, a rozenou střelkyní Natálií Stránskou, která 
dala 6 gólů, jsme přesto podlehli Netvořicím 6:7 a dle her-
ního systému nám finále zůstalo uzavřené. Všechny ostat-
ní zápasy pak holky vyhrály a v boji o třetí pohárové místo 
porazily Bystřici 7:0. Dosáhli jsme tak na první pohár v 
házené v historii naší školy a dovršili jsme čtvrté pohárové 
umístění na třetím místě za celý školní rok s trochu hoř-
kou příchutí. Ovšem vzhledem k tomu, že naše škola patří 
k nejmenším v okrese, je to nádhera.

Nakonec se nám podařilo vyrovnat úspěchy předešlého 
roku a můžeme tak považovat loňský školní rok za jeden 
z nejúspěšnějších v historii naší školy. Pokud k tomu při-
počítáme ještě zlepšené výkony na turnajích a obrovskou 
práci mimo vyučování, kterou děti udělaly, určitě vidíme 
další posun kupředu. Všem účastníkům patří velké podě-
kování za skvělou reprezentaci a práci. Je to radost s tako-
vými dětmi pracovat.

ThLic. Mgr. Pavel Kaška
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ POSTUPICE
Vážení spoluobčané,

dovolte, abych vás seznámil s činností výjezdové jednotky 
a Sboru dobrovolných hasičů obce Postupice. Jak všichni 
víte, uspořádal náš sbor venkovní hasičskou zábavu, kte-
rá se konala 14. července na hasičském hřišti. K tanci a 
poslechu zahrála kapela UNIGENA. Myslíme si, že se tato 
akce velmi vydařila, protože se vás sešlo opravdu hodně a 
počasí se nám taky povedlo. Rádi bychom z této akce udě-
lali tradici. Myslíme si, že kulturní život v obci je potřeba 
rozvíjet a nenechat si kazit tyto akce pár lidmi, kteří špatně 
nesou to, že se někdo snaží dělat akce pro občany Postu-
pic a blízkého okolí. Na vesnicích, jako jsou i Postupice, 
jsou sbory dobrovolných hasičů jedny z mála, kteří ještě 
mají chuť něco uspořádat pro své spoluobčany. V současné 
době plánujeme každoroční úklid obce. Další akcí, na kte-
rou se již teď velmi těšíme, je rozsvícení vánočního stromu 
na náměstí J. Franka, které se uskuteční tradičně první ad-
ventní neděli.

Jednotka v letních měsících, v čase dovolených a výletů s 
rodinami, nezanedbávala svou činnost - vyjíždět v kterou-
koliv denní i noční dobu pomáhat tam, kde nás bylo zapo-
třebí. Letošní léto se neobešlo bez požárů polí, lesu a ně-
kolika silných bouřek. Jednotka zasahovala i mimo katastr 
obce Postupice a to například u požáru pole ve Veliši, kdy 
byl vyhlášen druhý stupeň poplachu. Na místě zasahovalo 
více jak 10 kusů hasičských cisteren. Od začátku července 
do dnešního dne jednotka zasahovala u 13 událostí. Naše 
jednotka je zařazena v kategorii JPO III s povinností vyjet 

do deseti minut od vyhlášení poplachu. Naši hasiči vyjíž-
dějí na místo události průměrné do 5 minut od vyhlášení 
poplachu, což si myslím, že je velmi pěkné. Děkuji klukům 
z jednotky za obětavost a nasazení při plnění úkolů na poli 
požární ochrany.

Velitel jednotky SDH obce Postupice Petr Bucek
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Dobrý den,
ráda bych se s vámi chtěla podělit o reakci a recenzi na 

příměstský tábor, který se konal u vás v Postupicích.

Příměstský tábor Ještěrka, který se konal toto léto, byl z 
mého pohledu rodiče skvělý. Děti měly krásné vnitřní zá-
zemí, kde bylo v případě nepřízně počasí možno vytvořit 
kreativní program, zároveň ale oceňuji program směřující 
k venkovním aktivitám (les, hřiště, výlet na nedalekou far-
mu).

Vedení a práce lektorů byla za mě na jedničku.

Osobní a individuální přístup k dětem a vždy s úsměvem. 
Vřele bych ho všem doporučovala. Já i dcera jsme byly moc 
spokojené a určitě se chystáme i na další ročník.

S pozdravem Faustová V.

Vážení,
jmenuji se Eliška Drábová a jsem maminkou autistické 

holčičky Elišky ze Struhařova. Dne 11.6.2023 byl ve Vaší 
obci paní Irenou Brejchovou uspořádán báječný Dětský 
den, jehož cílem bylo podpořit naši dcerku a přiblížit pro-
blematiku autismu širší veřejnosti. Výtěžek z této akce byl 
předán Elišce, a to částka úctyhodných 9000 Kč. Vybraná 
částka byla použita na osobní asistentku, která Elišce po-
máhala při pobytu na příměstském táboře Ještěrka, který 
taktéž pořádala paní Brejchová. Chtěla bych touto cestou 
paní Brejchové vyjádřit velký dík za to, že se organizace 
těchto akcí ujala a zároveň popřát mnoho sil pro konání 
akcí budoucích. Stejně tak patří poděkování všem, kteří 
přispěli k tomu, aby se tyto události mohly uskutečnit, a v 
neposlední řadě všem těm, jež přišli naši Elinku podpořit.
Přejeme všem krásný konec léta.

S přátelským pozdravem.Eliška Drábová

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR A DEN DĚTÍ - PODĚKOVÁNÍ

Říjen je nazýván“ Růžovým měsícem“ – měsícem boje pro-
ti rakovině, měsícem aktivit spojených s prevencí tohoto 
obávaného onemocnění, měsícem správné péče o vlastní 
zdraví.

Benkon – Benešovský klub onkologicky nemocných se 
svou činností do všech říjnových aktivit pravidelně zapoju-
je. Naše nejdůležitější říjnová akce bude 10. října, kdy jako 
každý rok pořádáme pro veřejnost ukázku správného samo-
vyšetřování prsou, spojenou s předáváním našich vlastních 
zkušeností s léčbou a další následnou péčí. Snažíme se uka-
zovat, že život sdělením této diagnózy rozhodně nekončí, 
že lze si i dál života plnohodnotně užívat. BENKON ženám, 
které zhoubné onemocnění prsou prodělaly, podává svou 
pomocnou ruku pomocí přátelství, sdílení společných zá-
žitků a všech dostupných nových informací o možných 
zdravotních pomůckách a nových způsobech léčby.

Do Růžového měsíce se také zapojujeme další akcí, a to 
je setkání našeho spolku se spřátelenými spolky z Prahy – 
Alenem Praha a klubem Žap Praha. Naše společná schůzka 
se uskuteční v Benešově 12. října a na programu je cesta 
benešovským ekovláčkem do Konopiště.

Všechny naše akce můžeme pořádat díky finanční pod-
poře, kterou nám poskytuje město Benešov z grantovému 
programu. Máme díky tomu možnost využívat krásnou kan-
celář ve Vlašimské ulici, která slouží nejen všem členkám, 
ale každé pondělí dopoledne máme otevřeno pro všechny, 
kteří potřebují s bojem proti této nemoci nějakým způso-
bem poradit, nebo si jenom o svých problémech popovídat.

Na ukázku správného samovyšetřování tedy zveme všech-
ny 10. října od 8.00 do 11.00 hodin do vstupní haly bene-
šovské polikliniky na Malém náměstí.

Helena Volfová Benkon

BENKON A ŘÍJEN – MĚSÍC BOJE PROTI RAKOVINĚ

Foto tábor JeštěrkaFoto dětský den
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DĚTSKÝ DEN
Letos v létě (11.6.2023) se v naší obci konal první ročník 

„Dne dětí“ pod záštitou neziskové organizace I.S.I.S. v režii 
paní Ireny Brejchové. Díky krásnému počasí se akce velice 
vydařila a přišla velká spousta návštěvníků – hlavně dětí. 
Pro dospělé zde bylo připraveno několik stánků s občers-
tvením a pro děti spousta atrakcí - skákací hrady, soutě-
že s maskoty (Minnie, Mickey Mousse, Míša Poo, Růžový 
Panter a klaun Šáša), zaplétání copů, malování na obličej, 
projížďky na poníkovi a dobroty jako cukrová vata, langoše, 
Bubble Tea, palačinky, vafle atd. Zazpívat a zatancovat si 
děti mohly s DJ Tomášem Maďarem a naší krásnou zpěvač-
kou Kateřinou Ševidovou. Na závěr byla pro všechny děti 
připravena ve spolupráci s místními hasiči pěnová show, 
která u dětí měla nebývalý úspěch.

Rádi bychom tímto poděkovali všem, kdo se zúčastnili, 
pomohli a nebo přispěli na dobrou věc.

Velké díky patří Kateřině Ševidové a Dj Tomáši Maďarovi a 
všem co pomáhali s přípravami i na samotné akci: Obci Po-
stupice, panu starostovi Sternbergovi, místím hasičům, bri-
gádnicím v převlecích a u soutěží, Štěpánce Tůmové, Báře 
Balcarové, Elišce Říhové a celé její rodině, rodině Camfrlo-
vých, celé rodině naší autistické Elišky a celé mé rodině. 
Díky i stánkařům a Jitce Šestákové za zajištění pohoštění.

Díky této akci - vašim příspěvkům a darům od stánkařů 
jsme Elišce mohli předat 9.000,- Kč.

O letních prázdninách se také v Postupicích konaly dva 
příměstské tábory „Ještěrka“, které také přispěly autistické 

Elišce a umožnily jí díky sponzorským darům s námi prožít 
celý týden na táboře s odbornou asistentkou. Děti si oba 
tábory moc užily a už se těší na další léto .

V průběhu celého roku probíhají v tělocvičně Základní 
školy Postupice i kroužky „Sportovní Tanečky“ a „ Taneč-
ní Gymnastika“, kde si děti užívají tance a pohybu, učí se 
spousty nových věcí a navazují nová přátelství. Tímto bych 
chtěla poděkovat obci a zastupitelstvu Postupic za dar na 
dětské kroužky a dětský letní tábor v hodnotě 5.000,- Kč.

Tento školní rok také začínáme od října s kroužky pro děti 
už od 3 let a to „Sportovní Tanečky“, „Taneční Gymnastika“ 
a kurzy Anglického jazyka.

Na všechny se už moc těšíme.
Za organizační tým Irena Brejchová

Foto tábor Ještěrka



Postupický zpravodaj   ZÁŘÍ  2023

     10

POTKALI JSME SE
Karel Nový

Bylo mi šestnáct let, kdy jsem se poprvé potkal s Karlem 
Novým. Bylo to na Chudlázi, kde Karel Nový vždy v létě 
pobýval v malém domečku s velkou zahradou.

Chudláz. Líbezný kraj ve Středočeské kotlině na Postupic-
ku, nedaleko Nové Vsi. Tato místa se stala inspiračním zdro-
jem benešovského akademického malíře Vlaďka Antuška, 
přítele naší rodiny. Byl to Antušek , který nás, otce, matku 
a mne, na Chudláz přivezl svým malinkým fiátkem. Karel 
Nový byl jeho dlouholetým přítelem. Zde Vlaďek Antušek 
maloval svá proslulá osobitá plátna s přírodní scenerií. A já 
nábožně s velkou úctou, rozechvělý, naslouchal vyprávění 
spisovatele vskutku národního.

Mluvil krásnou čestinou, jakoby to byl otisk jazyka jeho 
románů. Vyprávěl tichým hlasem. Pomalu, jakoby hledal 
správná slova. Líčil Benešovsko svého mládí / Karel Nový se 
narodil roku 1890 / jako kraj přísné a smutné krásy, drsný 
a chudý, kde se lidé perou s nepřízní přírody, s bídou i s pá-
nem na Konopišti, arcivévodou Ferdinandem. Vyprávěl ne-
uvěřitelné historky z benešovského gymnázia, kdy se svým 
věrným kumpánem Vladislavem Vančurou přiváděli pány 
c.ak. profesory téměř až k nepříčetnosti. Budili rozruch i 
mezi benešovskými maloměšťáky, které nemilosrdně kriti-
zovali, zesměšňovali na stránkách studentského časopisu. 
Buřiči. Netrvalo dlouho a kamarádi byli ze školy vyloučeni. 
Karel Nový gymnaziální studia nedokončil. Živil se jako no-
vinář. Psal pro levicové deníky. Osudy Vladislava Vančury 
jsou známé.

Karel Nový byl velmi plachý. Typický introvert. Na veřej-
nosti nerad vystupoval. A když byl okolnostmi donucen, ne-

dej bože,že má něco říci, nemluvil nikdy spatra. Svůj projev 
si dokonale připravil a z papíru oddeklamoval.

Dodnes se mi vybavuje postava Karla Nového. Muž střed-
ní postavy, vždy v šedém obleku s červeným puntíkatým 
šátkem kolem krku. Za silnými skly brýlí s velikými černými 
obroučkami šibalsky pomrkávaly modré oči. Na hlavě nosil 
černý baret. Oblečen do zeleného obnošeného pršipláště, 
mongomeráku.

Bedřich Nádvorník

Záškolák, z. s.
vás zve na 

Lampiónový průvod
9. listopadu 2023

od 17,00 hod. u MŠ

Záškolák, z. s.
vás zve na 

Vánoční jarmark
25. listopadu 2023

od 13,00 hod.
u sokolovny
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Pokračování ze str.1
Na postupické fotbalové hřiště zavítalo mnoho diváků a mezi 

nimi i pan starosta Sternberg .Je dobré ,že lidé přijdou podpo-
řit malé,mladé i starší běžce a zároveň si popovídají mezi sebou. 
Takové akce, kde se lidé potkají, bohužel v dnešní době na ves-
nici ubývají. Proto je dobře, že akci s takto dlouhou tradicí u nás 
máme. Važme si toho.

Běh je určen hlavně pro děti, a tak není překvapením, že bylo 
60 účastníků v dětských kategoriích a 28 dospělých běžců. Počasí 
nám opět vyšlo krásné, a proto se nám dobře závodilo. Některé 
běhy byly velmi dramatické a někdy musela rozhodovat cílová 

fotografie. V některých bězích bylo dopředu již jasné, kdo zvítězí. 
Důležité je, že jsme si dopoledne užili a na oběd byli ve zdraví 
doma. Veškeré výsledky a fotografie najdete na facebooku „Běh-
kolempaperáku“.

Je dobré zde také poděkovat všem podporovatelům běhu a to 
zejména OÚ Postupice, pojišťovně 211 Ministerstva vnitra za-
stoupené Míšou Kuncovou, rodinné firmě Tůma trans zastoupe-
né rodinným klanem Tůmů, svazku obcí CHOPOS zastoupené 
Aničkou Půtovou a firmě STO zastoupené Michalem Půtou. Na 
pořádání běhu se podílí cca 15 lidí, bez kterých by to bylo obtíž-
né uskutečnit, a proto jim ještě jednou děkuji.

Příští ročník se uskuteční opět první víkend v září 2024. Přijďte 
si za rok zaběhat, ať pokoříme magickou hranici 100 běžců.

Za pořadatele Petr Bervida
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Současný stav

Foto Jiří Maršíček

V dubnu roku 1981 byla zahájena stavba nákupního střediska. V roce 1982 byla stavba dokončena a v roce 1983 bylo 
nákupní středisko otevřeno. 

Foto archív


